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Evaluering af jubilæumsweekenden 

Til stede: Jane Lytthans , Jette Arendrup, Ulla Skovart, Asbjørn Kaasgaard, Stine Skot, Ruth Plovgaard, Jette 

Phillipsen, Mette Rathsach. 

 

Kronologisk gennemgang af dagen 

 

Vejret var med os hele weekenden og det medførte at tusindvis kom og blev længere til begivenhederne. 

Fredag 

Christianshavnermilen: Løbet gik godt. I voksenløbet deltog 200 betalende. Dagen efter - 125 børneløbet. 

Der er en fornemmelse af, at de ikke gik videre til Torvet, men hjem i bad. Amager Atletikklub havde regnet 

med flere deltagere, men ellers var der god stemning.  

Georg Stage: Så flot - en succes! Ventetid på en halv time for at komme om bord. 500 besøgende. 

Døttreskolen: skulle efter sigende have været hyggeligt og en succes med eksempelvis tøjpyramide. 

Velkomsttale: Kathrine Jensenius var fantastisk og holdt et brag af en tale. Det var rigtig godt, at det var en 

christianshavner og ikke en politiker, der holdt åbningstalen – den var nærværende og talte til 

”christianshavner hjertet” på en anden måde end havde det været en politiker. Det gjorde det lokalt. Til en 

anden gang kunne man godt have begge dele. Talen kan ses og høres flere steder på nettet. Eksempelvis på 

chr.havns.kvarter: http://christianshavnskvarter.dk/2018/08/aabningstalen-af-katrine-jensenius/ 

Bolværket: Var fedt! De fik det til at hænge sammen og der var en skøn stemning. 500-600 mennesker på 

Torvet.  

Mad/drikke på Torvet: Carlsbergs ølvognen og kaffevognen på torvet fungerede. Madboderne fungerede 

ikke. Det var ynkeligt. Der skulle have været nogle retningslinjer med madboderne og der skal være en 

bedre forventningsafstemning med madboderne. Spritzer-vognen fungerede ikke og brokkede sig over 

manglende vand og strøm.  

Generelt skal vi være mere kritiske over ”street food”-boder. Dem der sælger streetfood skal have prøvet 

det før – eller være bedre forberedt og have et gennemtænkt koncept før det batter noget/giver mening. 

Ellers giver det bedre mening at madboder går ud på gaden foran deres egne butikker, så de har strøm og 

det de skal bruge for at kunne lave mad. Der var problemer med strøm og vand. Green Mango kom kun 

fredag – Curry Club kom fredag, og kun kortvarigt lørdag.  

Øvrigt ang. mad: Der kom pludselig en pandekagevogn forbi – den stod utrolig dårligt, og der var ikke helt 

klarhed over, hvad aftalen var med den. Til sidst fik den en ny placering og det endte det ok lykkeligt. 

Pandekagevognens placering var tvivlsom. 

Sandwich og mad til de frivillige: Samarbejde med leverandør kiksede. Leverandøren kom for sent. Lørdag 

fik han leveret sandwich hen på eftermiddagen. Om søndagen fik han leveret sandwich til debatterne og 

foreninger. Der var sandwich til alle – men generelt skabte det et problem, at han ikke kom som aftalt. Det 

er vigtigt at mad til de frivillige mm. fungerer – det er ”vores tak” til dem. Når/hvis vi er sent ude kan vi til 
en anden gang gå efter en mere sikker løsning a al sandwich fra lagkagehuset, som det endte med alligevel.  

Lagkagehuset stillede også en bod på torvet om lørdagen og forstod at udnytte situationen.  

http://christianshavnskvarter.dk/2018/08/aabningstalen-af-katrine-jensenius/
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Strøm: Der var problemer med strømmen, som blev løst delvist.  

 

Lørdag 

Parkering – det gik ok. Politiet meddelte, at de ikke havde mandskab til at tage sig af sagen. Men efter et 

par timer fik politiet tid alligevel og så flyttede folk langsomt deres biler.  

Morgenbord på Snorrebroen over kanalen: Problemet kom var, at LALALA havde forstået det sådan, at det 

var mellem kl. 10 -12. så alle madportionerne var ikke klar på engang, da de skulle være friske når folk kom 

dryssende til. Det betød at folk stod i kø, men der var der god stemning og det var både hyggeligt og en god 

stemning ved morgenmandsseancen. Der var musik og fællessang. Ca. 200 deltog. Absolut et højdepunkt. 

Klokkespil og kirkekor: Nogle troede at der skulle foregå noget i kirken – der var lidt misforståelser her. 

Koret var aflyst.  

Showband: Præcis angivelse af, hvor og hvornår blev efterlyst. Det vidste vi (alle jubilæumsmedlemmerne) 

heller ikke. Meningen var de gik rundt på pladserne. Men ellers var det et hit.  

Tamburkorpset: Festligt indslag som bidrog til mangfoldigheden. 

Guidede ture:  20 Spændende turer: Foreløbige tilbagemeldinger fortæller at der har deltaget fra 20 til 45 i 

turene.  

CLU-bod: Ok. Flere til bemanding kunne ønskes. 

Havnens Pris: Gik fint og Birthe sang en sang!  

Restaurationerne i Sankt Annæ Gade lykkedes kom ud på gaden og det var dejligt. Generelt var der en god 

oplevelse af med Sankt Annæ Gade – hyggelig og god at bruge til arrangementer. 

Sporvognen: Alle pengene værd! Stor begejstring og alle var utrolig interesserede i sporvognen og 

biblioteket var også utrolig glade. Biblioteket havde gjort meget ud af det. 

Kridttegninger: Gik godt også.   

Cirkus: Var en succes og det gjorde ikke noget, at der ikke var noget cirkustelt. Gradinen var fed og børnene 

legede hele dagen.  

Spåmanden – Grev lyne: Han var tilfreds. 

Scenen på torvet: Niels Balling trådte til som konferencier i sidste øjeblik. Det var rigtig godt, at der kom én 

til at varetage opgaven.  Han var også god til at binde det programmet sammen. Der skulle evt. have være 

lidt længere pauser imellem hvert band. Der skal tages højde for lydprøver, så det ikke forkorte, det der 

kommer før og efter som tilfældet var med Nulle og verdensorkestret. Stagemanageren havde noget at se 

og der var tjek på det. Søren fra Beboerhuset var en knag tila t at få arrangeret musikken.  

Borde og bænke kom på torvet. ”Lejdether” satte dem op. Og det blev også båret væk af dem. Det var godt, 
at de kom op Torvet. Det havde vi ikke planlagt eller tænkt på før på selve dagen. 

Åbne huse: Rundt omkring på Chr.havn var der åbne hus. Gymnasiet havde gjort meget ud af det. CIK 

havde også åbent hus. Fornemmelsen var at det gik godt de steder, hvor der var åbent hus.  
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Musik 

• Tom Nagel – meget hyggeligt og godt tidspunkt 

• Nulle og verdens Orkestret – mange gamle kom for at høre dette 

• Ungdomsklub optræden - tiltrak unge og der var en stærk rapper  

• Beboerhuset havde et rigtig fint intimt arrangement. 

• Buskerne var også godt – skabt god stemning og det var fed arrangeret. 

• Gasoline. Stærkt og lokalt – så fint med børn på scenen. De kan samle folk! Energi-udladning. Flot 

afslutning. Der var omkring 2000.   

De guidede ture og buskerne skulle have haft sit eget program. Der skulle have være mere PR/oplysning 

omkring dette – fx kunne vi have distribueret særskilte programmer. Fyldigt på nettet. 

Storm20: Tattoovøren var en succes.  

Merchandise: Kasketterne gjorde at folk henvendte til en og badges gjorde at folk kunne se at han var en 

del af arrangørerne. Det var to gode elementer. 

Pyromaniacs. Meget stærk med Pyromaniacs. Det var stilheden efter stormen på torvet. Det var en vild 

stemning.  

Filmenvisning:  Ærgerligt at der ikke blev slukket for lys. Det skulle vi have tænkt på eller skulle Palle? Vi 

mener, at det skulle have være Palle, der gjorde os opmærksom på det. Mette spørger kommunen og 

havnefogeden om det havde været muligt, at slukke lyset på broen. Stine spørger Palle Vedel om han kan 

uddybe, hvem der har talt med kommunen – da han nævnt at han fik et nej fra kommunen om at slukke 

lyset. Vi undersøger sagen for det var ærgerligt. 

Paradesejlads: Der var ingen parade, men der var femten gæster som kom på og af og fik sodavand. 

Vimplerne forsvandt lidt i tågerne.  

Vagterne: Her var der ikke så meget at sige. Gik fint – fine brede damer. Dyrt men nødvendigt. 

Note: Det faste loppemarked på Christianshavns Torv skal orienteres en anden gang. Og Movia bør også 

kontaktes en ekstra gang jf. brolukning.  

 

Søndag   

Parkering: Det var et problem på begge kanalgader – men det gik til sidst. Nogle biler blev holdene. Det var 

sværere om søndagen end om lørdagen. 

Lopper: Båsene skulle have været tegnet inden lopperne kom. Lopperne kom 2 timer før, det skulle starte – 

og der skulle båsene have været afmærket, da lopperne er ”lopper” og skal have klar besked fra start. Der 

var også nogle lopper som ikke kom og så var der plads til det.  

Kunsthåndværker: Christel Jensen fra butikken kolonihaven havde inviteret flere kunsthåndværkere fra 

hele København, men det var i grunden kun christianshavnerne, som der var tænkt på fra vores side. 

Christel blev den uofficielle leder at kunsthåndværkermarkedet. Det var noget rod. Eksempelvis var det 

nogle, som spillede musik, som de selv arrangerede – hvilket overdøvede Buskerne. Det var ærgerligt.  
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Debatter og foreninger: Foreninger blev adviseret for sent. Alle de kirkelige foreninger (6 styk) troede det 

var om lørdagen, så da det viste sig til at være om søndagen, meldte de afbud. Det var lidt et flop og en død 

ende på den side af Overgaden. Det havde været bedre at blande det med loppemarkedet evt. Det kom til 

at virke som om, at vi nedprioriterer debatter mm. og det er delvist katastrofalt. Overgaden nr. 17’s akustik 

var dårlig. Det vidste vi ikke, da der normalt er kunst-talks. Derfor regnede vi med, at det ville være fint. Der 

manglede også adgang for handicappede. Uhensigtsmæssigt. Heeringsgård var et smukt sted men også 

gemt lidt af vejen. Debatten om socialulighed skulle have været på Torvet. 

Til trods for den lidt ”døde-endeplacering” kom der del mennesker til debatterne alligevel. Debatterne var 

gode og der kom nogle uventede indrømmelser. Debatterne kunne godt være foregået på torvet, der ellers 

var dødt om søndagen.  

GoPlay: Sort af mennesker. Det var vidunderligt. Og folk hyggede sig i timer ad gangen. 

Julie Kyhls: Skulpturer mm. var med til at pynte området op og det skabte en atmosfære af nærvær. 

Plakaten er også flot.  

Renhold: Fungerede.  

Gadegrej og lejdether: overholdt aftalerne. Det var uproblematisk at samarbejde.  

------------------------------------ 

Øvrigt 

Proces: Lige så vidunderligt weekenden det har været – lige så hårdt har det også været. Der er mange 

nitter i blandt – mange der siger ja til at være med, men falder fra under vejs. Bare at have forretninger til 

at have ting liggende foran deres butik er et stort arbejde. 

Der var nogle ting, som ikke skabte forhindringer – afklaringen med Torvegade og kommunens 

langsommelighed med at give tilladelser, en sommerferie, skiftende projektledere mm.   

Sankt Annæ Gade et scoop. 

PR / kommunikation: Måske kunne programmet have været husstands omdelt? Det er svært at vide. Der 

blev tryk 3000 – der lå enkelte bunker tilbage med programmer rundt om i bydelen, men der var også 

efterspørgsel på programmerne i løbet af weekenden. Delte meninger om synlighed af weekenderne i 

medier. Vi har blandt andet været i TV-lorry m. indslag med Asbjørn, Søndagsmagasinet (Lorry), 

Havnefronten artikel og deres Facebook, KK’s facebook, p4, p4 lørdagmorgen, Politikken, nyhedsbreve – 

reklamestanderne. Nogle mener der skulle have været mere før-omtale og større opmærksomhed. Der 

hænger bannerne hænger på amagerboulevard – skulle have været på chr.havn.  

Frivilligmøde: Fedt med et flot fremmøde. Dog fladt nogle fra. Der skal være alsidige opgaver og evt. mere 

planlægning inden et frivilligt møde end anden gang.  

Samarbejde: Ros til Stine og fint med samarbejde mellem Lokalhistorisk forening og CLU. Folk kender 

hinanden godt. Info-gruppen skulle måske have været med fra starten af. Det var ikke til at vide, hvad der lå 

forud. Men nogle er faldet fra under vejs. Men i det store og hele er samarbejdet gået godt.  

ALT I ALT: Alt gik i det store hele rigtig GODT!  


